
Or.0002.5.2021 
 

PROTOKÓŁ Nr XXV.2021 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 1 grudnia 2021 r. w godz. 10.00 – 14.10 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła się 
o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Bohdan Paszkowski – Wojewoda Podlaski; 
2) Ks. Zdzisław Dylnicki – Proboszcz Parafii pw. Wniebowzięcia NMP w Sokołach; 
3) Bogdan Zieliński – Starosta Wysokomazowiecki; 
4) Waldemar Kikolski – Wicestarosta Wysokomazowiecki (Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Sokołach); 
5) Leszek Mężyński – Radny Powiatu; 
6) Paweł Krassowski – doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów 

Nieruchomości Sp. z o.o.; 
7) Rafał Iwan – Dyrektor Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie; 
8) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
9) Arkadiusz Kalinowski – Dyrektor Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie; 
10) Marek Pabich – Kierownik Posterunku Policji w Sokołach; 
11) Andrzej Raciborski – Prezes Gminnej Spółki Wodnej „Krzewina”; 
12) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
13) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
14) Wanda Barbara Idźkowska – Sekretarz Gminy; 
15) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego; 
16) Grażyna Antończuk – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Sokołach; 
17) Małgorzata Grabowska – Z-ca Dyrektora Centrum Kulturalno-Bibliotecznego w Sokołach; 
18) Irena Matejczyk – Kierownik Centrum Integracji Społecznej w Sokołach; 
19) Ewa Krajewska – przedst. Polskiego Stowarzyszenia Doradczego i Konsultingowego; 
20) Małgorzata Kierzkowska – przedst. Polskiego Stowarzyszenia Doradczego i Konsultingowego; 
21) Andrzej Remisiewicz – przedsiębiorca z Kruszewa-Wypych; 
22) Tomasz Pelc – Prezes Zarządu Nexus Consultans sp. z o.o. (gość on-line); 
23) Monika Ołów – przedst. Fundacji Solidarności Międzynarodowej (gość on-line). 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
oraz sołtysi wg załączonej listy obecności – załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski. Na wstępie poprosił 
wszystkich o powstanie i zaproponował uczcić minutą ciszy śp. Edwarda Zarzeckiego radnego gminy 
Sokoły I kadencji i śp. Reginy Kociakowskiej sołtysa wsi Waniewo. Uczestnicy sesji oddali hołd 
wspomnianym osobom. Następnie przywitał radnych, zaproszonych gości oraz wszystkich obecnych 
na sali. Na podstawie listy obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych. W związku 
z tym rada gminy może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy 
Sokoły są transmitowane, nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na 
stronie internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego wynikającego 
z art. 13 RODO znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. Głosowania jawne na sesjach 
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rady odbywają się za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 
głosowań radnych. 
 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad dzisiejszej sesji 
został przekazany radnym na skrzynki poczty elektronicznej. Przedstawił, że na wniosek pana wójta 
do porządku obrad w pkt. 6 proponuje wprowadzić projekty uchwały w następujących sprawach: 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Sokoły; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do 
proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a ustawy 
o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone bezwzględną większością 
głosów ustawowego składu rady. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 
zaproponowanej zmiany w porządku obrad. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie zmiany porządku obrad stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy przyjęła zaproponowaną 

zmianę w porządku obrad. 
 

Porządek posiedzenia po zmianie: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie zmiany w porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXIV Sesji Rady Gminy. 
4. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
5. Omówienie stanu zaawansowania prac przy tworzeniu KZN Podlasie i znaczenia dla gm. Sokoły. 
6. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) określenia stawek podatku od nieruchomości; 

2) zmian w budżecie gminy na 2021 r.;  

3) Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2022 rok; 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Sokoły; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w   
zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

7. Przedstawienie informacji z realizacji inwestycji. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XXIV Sesji Rady 
Gminy, który stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu XXIII 

Sesji Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XXIV Sesji Rady Gminy Sokoły 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XXIV Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
 
Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przekazał głos panu wójtowi. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że z uwagi na obecność na sesji pana wojewody 

i zaproszonych gości chcielibyśmy rozszerzyć punkt „Informacja z pracy Wójta w okresie między 
sesjami” o przedstawienie informacji w zakresie współpracy i o podejmowanych działaniach. 
1) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że jesteśmy połączeni on-line z panią Moniką 
Ołów z Fundacji Solidarności Międzynarodowej. Poprosił panią Monikę Ołów o przedstawienie 
informacji w zakresie współpracy z gminą Sokoły. 

Monika Ołów z Fundacji Solidarności Międzynarodowej poinformowała, że FSM prowadzi 
działania w zakresie współpracy rozwojowej na rzecz innych państw. Kładzie nacisk na wspieranie 
przemian demokratycznych, rozwój społeczeństwa obywatelskiego, zasady dobrego rządzenia, 
rozwój lokalnej demokracji, przekazywanie doświadczeń transformacji gospodarczej i ustrojowej, 
wolne media, organizacje broniące praw człowieka. Obszarem priorytetowym działania FSM są kraje 
partnerstwa wschodniego, tj.: Białoruś, Ukraina, Mołdawia, Gruzja, Azerbejdżan oraz Armenia. 
Przedstawiła, że osobiście prowadzi działania w zakresie współpracy z Ukrainą. Wspieramy reformę 
polityki społecznej na Ukrainie. Jednym z naszych priorytetów jest pokazanie doświadczenia polskich 
samorządów w sferze pomocy społecznej. Od 2019 r. mamy zaszczyt współpracować z Gminą Sokoły. 
Od tego czasu odbyły się cztery wizyty studyjne naszych partnerów z Ukrainy w gminie Sokoły. 
Przedstawiciele ukraińskich samorządów mogli przyjrzeć się tu sferze pomocy społecznej i wsparciu 
osób potrzebujących w małej gminie. Ukraińcy byli pod bardzo dużym wrażeniem tego, co tu 
zobaczyli i już zaczynają wprowadzać polskie rozwiązania u siebie. Podziękowała panu wójtowi za 
gościnne przyjęcie, podzielenie się doświadczeniami z gośćmi z Ukrainy i wyraziła nadzieję na dalszą 
współpracę. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że również liczy na kontynuowanie współpracy. 
Przedstawił, że 9 grudnia 2021 r. w Kijowie odbędzie się konferencja podsumowującą projekt. Został 
zaproszony na to spotkanie, ale ze względu na różne okoliczności weźmie udział w tym wydarzeniu 
w formie on-line. Podziękował przedstawicielce państwowej Fundacji Solidarności Międzynarodowej 
za dotychczasową współpracę. Oświadczył, że jest zachwycony sposobem organizacji wizyt 
studyjnych przedstawicieli ukraińskich samorządów, których gościliśmy w tym roku i poprzednim. 
2) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że za chwilę połączymy się on-line z panem 
Tomaszem Pelcem Prezesem Zarządu Nexus Consultans sp. z o.o. W poprzednim tygodniu mieliśmy 
spotkanie na temat współpracy w zakresie promocji i edukacji w obszarze technologii wodorowych, 
w którym uczestniczyli m.in. pan wicestarosta i pan dyrektor ZSR w Krzyżewie. Pan Tomasz Pelc 
wyszedł z propozycją podpisania listu intencyjnego w zakresie rolniczej doliny wodorowej i szkoły 



 4 

wodorowej. Dobrze byłoby, aby w obecności pana wojewody i pana starosty powiedział, jakie ma 
plany w zakresie współpracy. Poprosił o zabranie głosu przez gościa on-line. 

Tomasz Pelc Prezes Zarządu Nexus Consultans sp. z o.o. poinformował, że w tle widać piękną 
Grecję, gdzie powstanie jedna z największych inwestycji wodorowych na Peloponezie. Krajobraz 
wygląda bajkowo, a niedługo będzie wyglądał przemysłowo. Podobnie traktujemy budowę pierwszej 
w Europie rolniczej doliny wodorowej w gminie Sokoły. Oświadczył, że jest pod dużym wrażeniem 
tego, co mógł zobaczyć w Sokołach i w Krzyżewie. Marzy się nam stworzenie czegoś nowego na 
poziomie europejskim, aby wodór trafił pod strzechy. Wodór stosowany obecnie w przemyśle jest 
produkowany z gazu ziemnego i jest wodorem szarym. Natomiast my, chcielibyśmy skupić się na 
wodorze zielonym. Wodór zielony może być produkowany z wody, ale także z biomasy. Przedstawił, 
że od 2012 roku zajmuje się technologiami wodorowymi. W 2018 r. rozpoczęliśmy prace związane 
z powołaniem pierwszej doliny wodorowej w Polsce. 1 października 2019 r. powołaliśmy dolinę 
wodorową na Pomorzu, o nazwie Pomorska Dolina Wodorowa. Obecnie realizujemy duży projekt 
w Wielkopolsce, o nazwie Wielkopolska Dolina Wodorowa. Ponadto reprezentowana przeze mnie 
firma Nexus uczestniczy w projekcie budowy Dolnośląskiej Doliny Wodorowej. Mając na uwadze 
rozwój technologii wodorowych w różnych regionach Polski postanowiliśmy znaleźć miejsce dla takiej 
inicjatywy na Podlasiu, stąd też moja wizyta w gminie Sokoły. Świat zmierza w kierunku wodoru. 
Przybliżył, że kilka lat temu na spotkaniach przedstawiał prezentacje zatytułowane „Wodór – 
nieuchronność, czy ekstrawagancja”. Od dwóch lat słowo „ekstrawagancja” zostało już wykreślone, 
ponieważ technologie wodorowe są nieuchronne. Wodór prędzej, czy później pojawi się także i tu. 
Dobrze byłoby przygotować się do tego, stąd też pomysł powołania doliny wodorowej, gdzie chcemy 
budować kompetencje i wiedzę wśród młodych rolników kształconych w Zespole Szkół Rolniczych 
w Krzyżewie. W oparciu o potencjał gminy i powiatu chcielibyśmy pokazywać wykorzystanie maszyn 
rolniczych zasilanych wodorem. Chcielibyśmy, aby gmina Sokoły i Powiat Wysokomazowiecki były 
miejscem, gdzie można byłoby uczyć się zastosowania technologii wodorowych w rolnictwie. Do 
udziału w projekcie zaprosiłem TUV SUD, czyli największą na świecie organizację certyfikującą wodór. 
Dzięki współpracy z tą firmą mamy dostęp do narzędzi wykorzystujących wodór do swego napędu.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował za przedstawione informacje i poprosił o pytania do 
pana prezesa. Ponadto poinformował, że następne spotkanie na temat dalszej współpracy odbędzie 
się w Urzędzie Gminy Sokoły w dniu 9 grudnia 2021 r. Zaprosił pana starostę i dyrektora szkoły do 
udziału w konferencji. 

Tomasz Pelc Prezes Zarządu Nexus Consultans sp. z o.o. oświadczył, że jest zainteresowany 
rozmowami w jak najszerszym gronie zaangażowanych w projekt samorządowców. 
3) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w poprzednim tygodniu odbyło się wręczenie 
symbolicznych czeków o przyznaniu dofinansowania na realizację inwestycji w ramach programu 
Polski Ład. Tak wyszło, że ze względu na błąd techniczny nie zostałem powiadomiony o tym 
spotkaniu. Na dzisiejszą sesję przybył pan wojewoda, aby wręczyć gminie Sokoły czek. 

Wojciech Maleszo pracownik UG wyświetlił na ekranie plan budowy boiska sportowego wraz 
z rozbudową sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Sokołach. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski omówił zakres inwestycji i poinformował, że wartość inwestycji 
została oszacowana na 9 mln zł. Gmina Sokoły otrzymała dofinansowanie tej inwestycji w wysokości 
8,1 mln zł oraz bon na inwestycje wodno-kanalizacyjne na kwotę 1,9 mln zł.   

Wojewoda Podlaski Bohdan Paszkowski poinformował, że z wielką ciekawością słuchał 
o innowacyjnych projektach, które będą realizowane na terenie gminy Sokoły.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że za panem wojewodą jest plansza z obecnie 
realizowaną inwestycją na targowisku. 

Wojewoda Podlaski Bohdan Paszkowski oświadczył, że bardzo dobrze zna ten projekt. 
Przedstawił, że 15 listopada 2021 r. w Starostwie Powiatowym w Wysokiem Mazowieckiem odbyła 
się uroczystość wręczenia przedstawicielom samorządów z terenu Powiatu Wysokomazowieckiego 
symbolicznych czeków na dofinansowanie inwestycji w ramach rządowego programu Polski Ład. 
Oświadczył, że osobiście nie uczestniczył w tym wydarzeniu. Czeki były wręczane samorządowcom 
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przez podlaskich parlamentarzystów. Pan wójt również nie uczestniczył w tym spotkaniu, dlatego dziś 
postanowiłem przyjechać na sesję i oficjalnie z panem starostą przekazać panu wójtowi i całej 
społeczności gminy Sokoły dobrą informację o dofinansowaniu oczekiwanej przez nich inwestycji. 
Gmina Sokoły w pierwszym rozdaniu środków w ramach Polskiego Ładu otrzymała 8,1 mln zł. W tym 
roku, właśnie w tym obiekcie, mieliśmy wojewódzką inaugurację roku szkolnego. Pan wojewoda 
życzył, aby ten rok szkolny był jak najlepszy i przyniósł spodziewane efekty w postaci odpowiedniej 
wiedzy dzieci i młodzieży. Dobrze byłoby, aby pomimo wielu ograniczeń związanych z pandemią, 
można było ten rok szkolny zakończyć tak uroczyście, jak go rozpoczynaliśmy. Gmina Sokoły od wielu 
lat realizuje projekty innowacyjne, które wykraczają poza ramy określone ustawą. Projekt budowy 
nowoczesnego targowiska jest tego dobrym przykładem. Uzyskał on duże dofinansowanie. Pan wójt 
stara się jeszcze o dodatkowe pieniądze.   

Wójt Gminy Józef Zajkowski dodał, że pan wojewoda bardzo nam w tym pomaga. 
Wojewoda Podlaski Bohdan Paszkowski powiedział, że realizowana na targowisku w Sokołach  

inwestycja ma charakter wyjątkowy nie tylko w skali naszego województwa, ale również całego kraju. 
Wyraził nadzieję, że przedmiotowa inwestycja zostanie zrealizowana z oczekiwanym skutkiem i jak 
najlepiej będzie służyła społeczności. Oprócz tego gmina Sokoły otrzymała bon na inwestycje wodno-
kanalizacyjne w wysokości 1,9 mln zł. W sumie jest to 10 mln zł. Inwestycje są potrzebne dla dalszego 
rozwoju tej gminy. W niedługim czasie zostanie uruchomiona kolejna edycja programu Polski Ład. 
Można będzie składać wnioski o dofinansowanie nowych przedsięwzięć. Jesteśmy świeżo po 
spotkaniu z Wiceprezesem Banku Gospodarstwa Krajowego, który omawiał to, co już się zdarzyło 
i informował o zasadach nowego rozdania środków. Za chwilę ruszy nowa edycja. Informacje na ten 
temat mogą przyjść lada dzień. Jeszcze dziś odbędzie się wideokonferencja z Ministerstwem Spraw 
Wewnętrznych i Administracji, na której mogą zostać podane informacje o terminie uruchomienia 
drugiej edycji programu. Przed gminą nowe zadania. Można będzie skorzystać z dofinansowania 
i realizować zadania w celu polepszenia życia i rozwoju mieszkańców. Wyraził nadzieję, że to nie 
koniec i w kolejnych latach będą kolejne środki na inwestycje. W gminie Sokoły jest mnogość różnych 
pomysłów na inwestycje. Pan wójt Józef Zajkowski bardzo często wychodzi z pomysłami, które 
wyprzedzają rzeczywistość. Kilka lat temu do Sokół dotarła kolej. Jest to znak, że nawet takie zadania, 
które wydawałby się trudne do osiągnięcia, są tu możliwe i realne. Z okazji zbliżających się świąt 
Bożego Narodzenia złożył życzenia świąteczne. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował za życzenia i złożył życzenia panu wojewodzie. 
Wojewoda Podlaski Bohdan Paszkowski wspólnie ze Starostą Wysokomazowieckim 

Bogdanem Zielińskim wręczyli Wójtowi Gminy Sokoły Józefowi Zajkowskiego czek o przyznaniu 
dofinansowania w wysokości 8,1 mln zł na budowę boiska sportowego wraz z rozbudową sali 
gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Sokołach oraz bon w kwocie 1.924.323 zł na inwestycje 
wodno-kanalizacyjne w gminie Sokoły. Dofinansowanie zostało przyznane z rządowego programu 
Polski Ład. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował panu wojewodzie za dofinansowanie inwestycji 
realizowanych przez gminę. Wręczył kwiaty i statuetkę sokoła. 

Zdjęcia z wręczenia czeków o przyznaniu dofinansowania Gminie Sokoły stanowią załącznik 
nr 7 do protokołu. 

Wojewoda Podlaski Bohdan Paszkowski podziękował i opuścił salę obrad. 
4) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że na sesję przybył proboszcz parafii w Sokołach, 
aby korzystając z wizyty pana wojewody w Sokołach pokazać mu zabytkowy kościółek na cmentarzu. 
Pan wojewoda ze względu na zaplanowane wcześniej spotkanie nie znalazł czasu na odwiedzenie 
kościółka, ale zobowiązał się obejrzeć go przy kolejnej wizycie w naszej miejscowości. Pan wójt 
poprosił księdza proboszcza o przedstawienie informacji o zaplanowanych pracach. 

Ks. Zdzisław Dylnicki Proboszcz Parafii pw. Wniebowzięcia NMP w Sokołach przedstawił 
projekt odnowienia kościółka na cmentarzu grzebalnym w Sokołach i koszt wykonania tych prac oraz 
prace związane z uzupełnieniem cegieł w elewacji Bazyliki Mniejszej w Sokołach. 
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Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że gmina pomaga parafii przy wykonaniu 
dokumentacji i pozyskiwaniu dofinansowania na realizację zaplanowanych inwestycji.  
5) 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przekazał głos paniom pracującym nad projektem 
sokolskiego klubu seniora. 
 Ewa Krajewska z Polskiego Stowarzyszenia Doradczego i Konsultingowego poinformowała, że 
wspólnie z Centrum Kulturalno-Bibliotecznym w Sokołach i Gminą Sokoły rozpoczynamy realizację 
projektu pn. „Sokolski Klub Seniora”. Gmina otrzymała dofinansowanie na realizację tego projektu 
w wysokości 650 tys. zł. Projekt skierowany jest do kobiet w wieku 60+ i mężczyzn w wieku 65+, czyli 
w większości przypadków osób nieaktywnych zawodowo. W ramach realizacji projektu chcemy 
zapewnić takim osobom krótkookresowy pobyt dzienny. Zajęcia z seniorami odbywałyby się 3 razy 
w tygodniu, po 4 godziny dziennie. Przedstawiła, że Polskie Stowarzyszenie Doradcze i Konsultingowe 
funkcjonuje od 2004 r. Od tego czasu zrealizowaliśmy ponad 100 projektów. Pomagamy aplikować 
o dofinansowanie pisząc różne projekty, otwierać przedszkola, żłobki, miejsca pracy, dofinansowywać 
nowe działalności gospodarcze. Realizujemy projekty z jednostkami samorządu terytorialnymi, 
przedszkolami, żłobkami i uczelniami. Wspieramy nowych przedsiębiorców. Jesteśmy koordynatorem 
polskiego klastra budowlanego, gdzie zrzeszamy ponad 300 firm budowlanych i współpracujących 
z nimi. Pozostawiła wizytówki i zaoferowała parafii pomoc przy pozyskaniu dotacji. W projekcie 
„Sokolski Klub Seniora” grupą docelową jest 40 osób. Założyliśmy, że będzie w nim uczestniczyć 26 
kobiet i 14 mężczyzn. Wielkość grupy może ulec zmianie. Jeżeli będzie zainteresowanie, to możemy 
przyjąć więcej osób. Na stoliku zostały wyłożone koperty z informacją dla sołtysów i ulotkami dla 
mieszkańców. Poprosiła sołtysów o rozdysponowanie ulotek wśród mieszkańców wsi potencjalnie 
zainteresowanych udziałem w projekcie. W projekcie mogą wziąć udział osoby we wspomnianych 
grupach wiekowych, będące mieszkańcami gmin Sokoły i Kobylin-Borzymy. Projekt zmierzamy 
realizować przez kilkanaście miesięcy i zakończyć go 31 maja 2023 r. Nasze działania będą skupiały się 
przede wszystkim na przygotowaniu sokolskiego klubu seniora w budynku CKB w Sokołach. Z dnia na 
dzień zaczynamy adaptację pomieszczeń i zaczynamy kupować sprzęt, tj. krzesła, stoły, telewizor, 
komputery i pomoce dydaktyczne. Zajęcia będą odbywały się w grupach do 10 osób i będą miały 
charakter dwuczęściowy. Tryb organizacji zajęć został nam nieco narzucony przez perspektywę 
finansową, z której otrzymaliśmy pieniądze. Jedna część zajęć będzie miała charakter rehabilitacyjny 
i wspierający zdrowie beneficjentów, tj. zajęcia gimnastyczne z elementami zumby, nordic walking 
i wyjazdy na basen, gdzie będzie prowadzony aqua aerobik. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski zapytał, czy wszystkie te informację są w materiałach? 

Ewa Krajewska z PSDiK odpowiedziała, że tak. Ponadto przedstawiła, że oprócz tego co 
zostało już przedstawione w ramach realizacji tego zadania będą odbywały się zajęcia: gimnastyczne, 
taneczne i warsztaty komputerowe.  

 Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił sołtysów o pomoc w realizacji projektu poprzez 
rozpropagowanie informacji wśród mieszkańców. 

Ewa Krajewska z PSDiK dodała, że uczestnicy projektu będą mieli zagwarantowany bezpłatny 
transport do miejsca zajęć. Wszystkie zajęcia są bezpłatne. Zachęciła seniorów do zgłaszania się do 
uczestnictwa w projekcie. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, czy stowarzyszenie pomaga zainteresowanym osobom 
w uzyskaniu karty aktywnego seniora? 

Ewa Krajewska z PSDiK odpowiedziała, że nikt od nas nie wychodzi bez wsparcia. Jeżeli sami 
nie potrafimy czegoś zrobić, to kierujemy zainteresowaną osobę do innych podmiotów, z którymi 
współpracujemy. 
5) 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres od 
30 czerwca 2021 r. do 30 września 2021 r. Informacja stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Radny Grzegorz Idźkowski poinformował, że drzewo spadło na barierę mostku w Jamiołkach-
Kowalach i ją połamało. Wiem, że została zgłoszona szkoda do ubezpieczenia. Zapytał, kiedy będzie 
naprawiona barierka? Należałoby to jakoś zabezpieczyć, aby nikt nie wpadł do rzeki. 
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Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że zleciliśmy wykonanie tych prac Spółdzielni 
Kółek Rolniczych w Sokołach. Prace powinny być wykonane lada dzień. 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska powiedziała, 
że prace miały być wykonane wczoraj. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że w przerwie skontaktuje się z Prezesem SKR-u 
i udzieli odpowiedzi. 

Radny Marek Czajkowski oznajmił, że pan wójt w informacji wspominał o taryfach za wodę 
i ścieki. Mieszkańcy gminy zauważyli podwyżkę cen wody i drastyczną podwyżkę ceny ścieków. 
Poprosił o wyjaśnienie sprawy. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że zmieniły się zasady zatwierdzania taryf za wodę 
i ścieki. Do 2018 r. taryfy zatwierdzała rady gminy, a od tego czasu czyni to PGW Wody Polskie. Na 
następne posiedzenie komisji zaprosimy Prezesa SKR-u i poprosimy go o wyjaśnienie tematu. 
6) 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że na dzisiejszej sesji po raz 
pierwszy gościmy nowego Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie oraz nowego Dyrektora 
Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie. Poprosił w pierwszej kolejności Dyrektora ZSR 
w Krzyżewie o zaprezentowanie własnej osoby. 
 Dyrektor ZSR w Krzyżewie Rafał Iwan podziękował za zaproszenie na sesję i poinformował, że 
po raz pierwszy uczestniczy w sesji Rady Gminy Sokoły. Wyjaśnił, że ze względu na obowiązki 
służbowe nie mógł wziąć udziału w poprzedniej sesji. Przedstawił, że od 1 września br. pełni funkcję 
Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie. Szkoły będącej miejscem szczególnym. Podczas 
dzisiejszej sesji analizowaliśmy wspólnie z Dyrektorem SDOO w Krzyżewie dokumentację dotyczącą 
majątku szkoły. Szkoła rolnicza funkcjonuje w Krzyżewie ponad 100 lat. Jest to miejsce historyczne, 
które przez długi okres czasu kształtowało także miejscowość Sokoły. W szkole w Krzyżewie edukację 
pobierała znaczna część mieszkańców gminy. Przybliżył, że również jest absolwentem tej szkoły. 
Mieszka w gminie Wysokie Mazowieckie, ale czuje się mocno związany z tą placówką. Po rozpisaniu 
konkursu na dyrektora postawił do niego przystąpić, aby w jakiś sposób wspomóc szkołę, ażeby dalej 
mogła funkcjonować. Staram się zmieniać retorykę szkoły z miejsca w trudnej sytuacji na miejsce 
rozwojowe. Rozwój w tym miejscu w ostatnim czasie dość mocno przebiega. Na chwilę obecną 
prowadzimy naukę w dwóch kierunkach: kierunku rolnictwo i kierunku agrobiznes. Poza tym 
prowadzimy naukę zaoczną w postaci kursów rolniczych. Od nowego roku chciałbym zorganizować 
kurs pszczelarski. Mamy już sporą grupę chętnych. Zaapelował do wszystkich radnych i sołtysów 
o rozpropagowanie informacji, że w Krzyżewie od nowego semestru będzie funkcjonował zaoczny 
kurs pszczelarski. Jest to bardzo ciekawa, a jednocześnie niedoceniana dziedzina rolnictwa, która 
przez wiele lat była domeną osób starszych. W ostatnim czasie pszczelarstwo zaczyna przyjmować 
nową postać i formę. Szkoła chce rozwijać się w tym zakresie. Mamy przyszkolną pasiekę i możliwości 
ku temu, aby to realizować. Szkoła i zarząd powiat wiążą nadzieję z oddziałem szpitala powiatowego 
w części dawnego internatu. Będzie tam prowadzony oddział rehabilitacji stacjonarnej. Dla szkoły 
w Krzyżewie jest to duża szansa na prowadzenie nauki na kierunku medycznym. Chcemy uruchomić 
kierunek technika masażysty z elementami fizjoterapii, który mógłby korzystać z bazy praktycznej już 
jest w tej części rehabilitacyjnej zorganizowana. Dodatkowo, jeżeli będzie to prowadzone przez 
szpital powiatowy, to tym bardziej będziemy mieć do tego jeszcze lepszy dostęp i mamy zapewnienia, 
aby taka praktyka była w tym miejscu prowadzona. Jest to jeden z kierunków rozwojowych, który 
daje szanse szkole. Poprosił o pytania. 
 Radna Jadwiga Sieniawska zapytała dyrektora szkoły, jaką szkołę ukończył? 
 Dyrektor ZSR w Krzyżewie Rafał Iwan odpowiedział, że moim podstawowym wykształceniem 
jest technik rolnictwa w Krzyżewie. Kierunek ten był dalej kontynuowany na studiach. Przybliżył, że 
ukończył zootechnikę w trzech etapach, uzyskując kolejno tytuły: inżyniera, magistra i doktora.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że pan dyrektor jest młodym ambitnym człowiekiem. 
Dyrektor ZSR w Krzyżewie Rafał Iwan odpowiedział, że młodość jest przypadłością, która 

szybko przemija. Podziękował za możliwość zabrania głosu i zaprosił do Krzyżewa. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o kilka słów od nowego dyrektora stacji. 
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Dyrektor Stacji Doświadczalnej Oceny Odmian w Krzyżewie Arkadiusz Kalinowski podziękował 
za zaproszenie i możliwość wspólnego debatowania. Oświadczył, że nie musi się tak dokładnie 
przedstawić jak przedmówca, gdyż dla większości osób jest znany. Przedstawił, że m.in. dzięki głosom 
mieszkańców gminy Sokoły został radnym powiatu. Od niemal 20 lat jest związany z ośrodkiem, 
doradztwa rolniczego. Od 15 października br. pełni funkcję dyrektora SDOO w Krzyżewie. Przedstawił, 
że Stacja Doświadczalna Oceny Odmian w Krzyżewie od wielu lat podlega pod Centralny Ośrodek 
Badania Roślin Uprawnych. Obejmując stanowisko dyrektora patrzę na to zupełnie inaczej. Wspólnie 
z dyrektorem Rafałem uważamy, że jesteśmy tylko pracownikami zarządzającymi majątkiem po pani 
Stefanii Karpowicz. Musimy współpracować i działać tak, aby się to wszystko rozwijało pomimo, że 
reprezentujemy różne instytucje. Każda instytucja ma jakieś swoje własne cele. Zadaniem SDOO jest 
badanie odmian. Przedstawiając w centrali zakres naszych działań musimy skupić się w głównej 
mierze na wynikach badania odmian. Centrali nie obchodzą jakieś dodatkowe kwestie w postaci 
współpracy z tą, czy inną instytucją, reprezentowania gminy, czy powiatu. Centrala wyznaczyła nam 
konkretne kierunki i oczekuje planowanego wywiązania się z powierzanych zadań. Nie jest to łatwe, 
ale trzeba to wszystko jakoś ze sobą pogodzić. Taka instytucja jak SDOO musi wykazać się, czymś 
więcej niż się od niej oczekuje. Musimy być o krok przed rolnikami. Powinniśmy wdrażać coś 
innowacyjnego. Pomysłów mam dużo, ale umiem też słuchać innych. Bardzo dobrze, że wokół mnie 
są osoby, które podpowiadają mi pewne rozwiązania. Taką osoba jest m.in. pan wójt, który ma 
bardzo interesujące pomysły i innowacyjne podejście do wielu kwestii. Bardzo dobrze, że są takie 
osoby. Trzeba tylko umieć ze sobą rozmawiać, aby potem móc wybrać najlepsze rozwiązania możliwe 
do realizacji. W Krzyżewie można zrobić coś ciekawego przy skorzystaniu ze środków zewnętrznych 
i współpracy z różnymi uczelniami. Chcemy współpracować z różnymi instytucjami. Plany są na różne 
działania, ale na samym początku powinniśmy zacząć od prac u siebie. W Krzyżewie trochę czas się 
zatrzymał. W pierwszej kolejności trzeba poprawić ład i zadbać o porządek w samej stacji. Obecnie 
największą uwagę skupiamy właśnie na tym. Rolnicy, którzy do tej pory dzierżawili od stacji łąki 
i zbierali z nich zielonki, dalej będą mogli to robić.  Chcemy nieco zmienić zasady. Nie chodzi tu tylko 
o kwestie finansowe, ale o zabezpieczenie się umowami. Na tą chwilę nikomu nie będziemy zabierać 
żadnej łąki. Pragniemy się tylko domówić, ale o tym będziemy informowali rolników. Zorganizujemy 
spotkanie w tej sprawie na początku roku. Poprosił o pytania. 

Pytań nie wniesiono. 
7) 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o zabranie głosu przez pana starostę. 
 Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński podziękował panu przewodniczącemu za 
umożliwienie zabrania głosu. Oświadczył, że ten czas jest dla niego bardzo ciężki i trudny z jednego 
powodu, a jednocześnie z drugiego, że można teraz dowiedzieć się, kto jest z tobą, a kto obok. 
Przeprosił pana wójta Józefa Zajkowskiego, że nie ze swojej winy, a z winy Starostwa Powiatowego 
w Wysokiem Mazowieckiem nie dotarł na spotkanie. Wyjaśnił, że zaproszenie zostało wysłane na 
inny adres, niż faktycznie powinno trafić. Jest to nasza wina. Nie wysyłałem tego osobiście, ale jako 
szef starostwa biorę za to odpowiedzialność. Na dzisiejszą sesję przybył pan wojewoda, aby osobiście 
wręczyć panu wójtowi czek o przyznaniu dotacji. Poprosiłem o to pana wojewodę, który zgodził się 
przyjechać do Sokół i to uczynić. Przeprosił za zamieszanie i oświadczył, że nie było to w żaden sposób 
celowe działanie spowodowane jakimiś osobistymi odczuciami do pana wójta, czy kogoś innego. 
Poinformował, że w ostatnim czasie otrzymaliśmy stanowisko połączonych komisji Rady Gminy 
Sokoły na temat sytuacji w Krzyżewie. Na zorganizowanym spotkaniu padało wiele ciepłych słów na 
temat fundacji. Ostatni miesiąc nauczył mnie nieco innej miłości do fundacji. Nie jest to jeszcze 
wstręt, ale dopóki będę starostą, to sześć razy zastanowię się zanim zdecyduje się wchodzić z jakąś 
fundacją w jakiekolwiek układy. Fundacja, którą mamy u siebie w Krzyżewie, w jednostce 
prowadzonej przez powiat wysokomazowiecki przez ostatni miesiąc pokazała, że jest fundacją która 
nie nadaje się do tego, aby zajmować się osobami niepełnosprawnymi. Zamiast chronić te osoby, 
fundacja wykorzystała osoby niepełnosprawne do swoich partykularnych celów. Taka rzecz nigdy nie 
powinna się wydarzyć. Oświadczył, że medialnie zrobiono ze mnie czarnego luda, przeciwnego 
osobom niepełnosprawnym. Można tak tłumaczyć ludziom w Warszawie, Szczecinie, czy Lublinie 
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poprzez programy ogólnokrajowe. Poznałem kim stałem się po publikacji tego materiału, ponieważ 
teraz do starostwa przychodzą e-maile z różnych część kraju, od różnych osób, które przez przypadek 
czerpią swoją wiedzę o świecie z programów interwencyjnych. Właśnie tu w Sokołach należałoby 
przypomnieć o kilku kwestiach, które umykają poniektórym. Aby mogły powstać warsztaty terapii 
zajęciowej, które tak chlubią władze tej gminy, decyzję musiał podjąć Powiat Wysokomazowiecki, na 
którego czele wówczas stałem. Był wtedy u mnie ówczesny radny powiatu pan Andrzej Remisiewicz 
z panem wójtem Józefem Zajkowskim i panem Norbertem Krzykawskim Prezesem Stowarzyszenia 
Pomocy Szansa. Gdyby nie decyzja Rady Powiatu, która każdego roku dofinansowuje działalność 
Warsztatów Terapii Zajęciowej w Starych Raciborach, to nie byłoby tu tej organizacji. Na 
funkcjonowanie WTZ w Starych Raciborach 90 % wykłada PFRON, a 10 % Powiat Wysokomazowiecki. 
Tłumaczenie, że jestem człowiekiem niewrażliwym na osoby niepełnosprawne jest nieprawdą. Drugą 
kwestia związana jest z otwarciem Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Perkach-
Karpiach. Po decyzji władz gminy zmieniono operatora. Stowarzyszenie Pomocy Szansa zastąpiono 
Towarzystwem Wiedzy Powszechnej z Łomży. Zgodnie z przepisami, aby OREW w Perkach-Karpiach 
mógł dalej funkcjonować towarzystwo powinno złożyć nam wniosek rok wcześniej. OREW otrzymuje 
dofinansowanie, które przechodzi przez budżet powiatu. Tylko dobra wola, takiego niedobrego 
człowieka dla osób niepełnosprawnych jak ja, doprowadziła do tego, że znaleźliśmy dofinansowanie 
najpierw dla TWP w Łomży, a później dla kolejnego operatora OREW-u, którym zostało Sokolskie 
Stowarzyszenie Rozwoju. Jakoś wtedy nikomu nie przyszło na myśl, aby wtedy wytykać mnie palcami 
i mówić, że jesteś niedobry dla osób niepełnosprawnych. Słowa dziękuję, do tej pory nie usłyszałem. 
Nie jestem od tego od tego, aby ktoś musiał mi za to dziękować. Jestem od tego, aby rozwiązywać 
problemy. Teraz problem wyszedł w Krzyżewie. Fundacja weszła do Krzyżewa na majątek powiatowy 
na podstawie umowy na czas określony. Umowa skończyła się maju tego roku, kiedy kończył się okres 
trwałości projektu. Na posiedzeniach zarządu i rady powiatu pojawiła się koncepcja przeprofilowania 
części pomieszczeń na potrzeby szpitala ogólnego. Oddział rehabilitacji, to nie jest zwykły oddział 
szpitala. Tam nie przebywają osoby, którym zagraża utrata życia bądź zdrowia. Rehabilitacja ma na 
celu umożliwienie pacjentom powrotu do pełni zdolności po przebytych chorobach i operacjach. 
W szpitalu mamy bardzo ceniony oddział ortopedyczno-urazowy. Po wypisaniu z tego oddziału 
pacjenci powinni trafić bezpośrednio na oddział rehabilitacji. Na takim oddziale swoje miejsce znajdą 
osoby po przebytych udarach, zawałach i wielu innych chorobach. Taki oddział szpitalny jest nam 
bardzo potrzebny i go stworzymy. Po to inwestujemy w szpital, aby mógł on wejść w nowe dziedziny 
funkcjonowania. Mówimy o publicznym Szpitalu Ogólnym w Wysokiem Mazowieckiem, a nie o jakiejś 
instytucji prywatnej. Nie chcemy, aby ktoś za pieniądze rehabilitował się w tym oddziale, tylko na 
NFZ. Obecnie w Krzyżewie nie można rehabilitować się za darmo. Tam za wszystko trzeba płacić, bo 
jest to firma prywatna. Fundacja może być zdziwiona, że nazywa się ich firmą prywatną, ale tak to 
faktycznie wygląda. W maju podczas podpisywania umowy władze fundacji zostały poinformowane 
i były świadome, że umowa jest podpisywana na czas określony dlatego, że powiat ma wobec tego 
obiektu inny pomysł. Potrzebowaliśmy trochę czasu, aby rozejrzeć się w przepisach, przeprowadzić 
wiele rozmów i zorientować się w sprawie kontraktu z NFZ. Chcieliśmy być absolutnie pewni, że 
utworzenie oddziału szpitalnego w Krzyżewie będzie możliwe do wykonania. Jeżeli ktoś prywatnie 
wynajmuje mieszkanie, gdzieś w mieście i wie, że wkrótce kończy mu się umowa zawarta na czas 
określony, to wcześniej rozmawia z właścicielem mieszkania o możliwości przedłużenia umowy, albo 
szuka sobie innego lokum. Prezes fundacji w lipcu dowiedział się, że prowadzimy rozmowy w kwestii 
kontraktu z NFZ. Nie wiedziałem wtedy, że fundacja będzie mogła postąpić, w tak bezczelny sposób. 
Pierwotnie uważałem, że w tym samym miejscu da się pogodzić interesy fundacji, zakładu aktywności 
zawodowej i oddziału szpitalnego. Okazało się, że byłem naiwny, bo fundacja podeszła do sprawy 
w taki sposób, że albo wszystko, albo nic. Umówiliśmy się na spotkanie w połowie września tego 
roku. Pani kierownik napisała do mnie na Messengerze, gdyż wiedziała że wtedy będzie decyzja 
w kwestii kontraktu z NFZ. Odpisałem, że zapraszam ją na kawę i że nadal nie znam odpowiedzi NFZ. 
Taki sygnał przyszedł na początku październik podczas wizyty przedstawicieli funduszu. Pracownicy 
NFZ wstępnie uważali, że oddział ma powstać w jakimś budynku przerobionym ze szkoły. Podczas 
wizytacji w obiekcie byli pozytywnie zaskoczeni warunkami i samym miejscem. Dowiedzieliśmy się, że 
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jest to idealne miejsce na oddział rehabilitacji. Taki oddział powinien powstać dla mieszkańców 
powiatu, którzy na tą chwilę nie mają stacjonarnej rehabilitacji. Pacjenci mogliby tu przebywać przez 
okres 1-4 tygodni i korzystać z fachowej rehabilitacji. Różni się to od tego, co mamy obecnie, gdzie 
pacjenci dojeżdżają przez jakiś czas codziennie na wykonanie 1 zabiegu. Po wizycie przedstawicieli 
NFZ zaprosiłem panią kierownik i przedstawiłem, że budynek starej szkoły użytkowanej do tej pory 
jako hotel zostanie przeznaczony na oddział szpitalny. W każdym pokoju z łazienką będzie przebywać 
maksymalnie dwóch pacjentów. W budynku zamierzamy zastąpić wykładzinę dywanową, wykładziną 
zmywalną. Państwo radni zasugerowaliście w swoim stanowisku, że powiat nie ma oszacowanych 
kosztów zmiany wykładzin i zapytaliście, czy nie lepiej byłoby zaadoptować na oddział rehabilitacji 
jakiegoś pomieszczenia w szpitalu, bądź też wybudować nowy blok przy szpitalu? W naszym szpitalu 
nie ma pomieszczeń na zlokalizowanie takiego oddziału. Państwo dobrze wiecie, że obecnie trwa 
remont szpitala. Zakończenie remontu zaplanowane jest na wrzesień 2022 r. Nawet po zakończeniu 
tych prac w szpitalu nie będzie miejsca na rehabilitację stacjonarną. Wybudowanie nowego bloku 
pod oddział rehabilitacji w mieście Wysokie Mazowieckie jest nieporównywalnie wysokim kosztem 
w porównaniu do zmiany wykładzin w hotelu. Dla każdego logicznie myślącego człowieka powinno 
być jasne, że wybudowanie nowego pawilonu będzie kosztowało kilkanaście milionów złotych. Nie 
robiliśmy rozeznania w tym kierunku i nie zamierzamy tego czynić. W ciągu ostatnich trzech lat 
zainwestowaliśmy w szpital ok. 40 mln zł. Nie mamy pieniędzy na budowanie kolejnych bloków, 
wiedząc że tu w Krzyżewie są takie warunki. Od samego początku wiedziałem, że da się to zrobić. ZAZ 
funkcjonujący w Krzyżewie mógłby znaleźć zajęcie dla 14-16 osób pracujących w hotelu. W naszym 
szpitalu nie ma pralni. Pranie w wyniku przetargu zostało zlecone prywatnej firmie. ZAZ mógłby zająć 
się usługami pralniczymi na rzecz szpitala. Jeżeli to by się sprawdziło, to nie byłoby problemem 
znalezienie usług pralniczych w szpitalach sąsiednich. W ramach dobrej współpracy wszystko to da 
się zrobić. Władze fundacji sobie założyły, że jeżeli nie będzie tego, co oni chcą, to nic nie będzie. 
Zwołały ogólnopolskie telewizje, aby pokazać barbarzyńcę Zielińskiego w takim świetle, że mści się na 
osobach niepełnosprawnych. Po obejrzeniu jednej z audycji już zwątpiłem, ale po przemyśleniu 
uświadomiłem sobie, że dopóki będę starostą to wszystkim tu w Sokołach obiecuję, że ani piędzi 
ziemi po majątku Karpowiczowej nigdy nie pozwolę przekazać w prywatne ręce. Choćby to były 
najbardziej szlachetne ręce fundacji. Posłuchajcie tych ludzi. Oni mają usta pełne miłości, miłosierdzia 
i współczucia dla osób niepełnosprawnych. Należy głośno powiedzieć, że ta fundacja nie zasługuje na 
to, żeby zajmować się osobami niepełnosprawnymi. To co oni zrobili w Krzyżewie z tymi ludźmi. Jak 
zobaczyłem tego człowieka płaczącego w interwencjach, że ja go wyrzucam na bruk, to mi po prostu 
ręce opadły. Powiedziałem też sobie, bo ja jestem stąd, a nie z Warszawy. Nie wyjadę stąd nawet jeśli 
pójdzie mi coś nie tak. Mieszkam w Kuleszach. Większość z was wie, nawet w którym domu. 
Zapraszam do siebie tych, co mają jakiś problem. Drzwi w tym domu nigdy nie są zamknięte. Nie 
mam się czego obawiać i się nie obawiam. Nie pozwolę na to, aby choćby piędzie ziemi po pani 
Karpowiczowej przeszło w jakiekolwiek łapki prywatne dla biznesu, swoich potrzeb i innych celów. 
Nigdy na to nie pozwolę. To mi, jako staroście, przekazano część z tego majątku. Mowa tu o szkole. 
To stąd te zmiany jeżeli chodzi o Krzyżewo. Na sali jest dyrektor, który już się państwu zaprezentował. 
Na dyrektora szukałem człowieka, który byłby związany z tym miejscem nie tylko zawodowo, ale też 
i emocjonalnie. Jest to absolwent tej szkoły. Każdy na nas kończył jakąś szkołę i ma sentyment do 
miejsca, gdzie przez kilka lat się uczył i spędził tam piękne lata młodzieńcze. Po 3 miesiącach pracy 
nowego dyrektora wiem, że postawiliśmy na właściwą osobę. Obecnie widzę rozwój tej szkoły. Pan 
dyrektor Rafał Iwan w kolejnym etapie rekrutacyjnym na pewno pokaże, że nie ma lepszej szkoły 
w województwie ukierunkowanej na uprawę roślin niż Krzyżewo. Już wszedł we współpracę z nowym 
dyrektorem SDOO, który jest jednocześnie radnym powiatu i człowiekiem odpowiedzialnym za tą 
szkołę. Szukając kandydata na stanowisko dyrektora mieliśmy na względzie znalezienie osoby, której 
będzie zależało na szkole. W tym momencie nie ma mowy o tym żebyśmy odpuścili tej szkole. Nie 
możemy spodziewać się dużej liczby przyszłych rolników, dlatego niewykorzystane przez szkołę 
pomieszczenia planujemy przeznaczyć na potrzeby szpitala. Plan związany z zapewnieniem dalszego 
funkcjonowania zakładu aktywności zawodowej był państwu dobrze znany. Pan wójt był u mnie 
przed sesją 29 października. Przekazałem mu, że powiat utworzy własny ZAZ. Fundacja na tamtą 
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chwilę nie była zainteresowana tym, aby prowadzić ZAZ w zmienionym kształcie. Na tym okrojonym 
kawałku da się normalnie funkcjonować. Jeżeli teraz fundacja opuści Krzyżewo i znajdzie sobie inne 
miejsce, to moją ambicją będzie utworzenie w Krzyżewie powiatowego ZAZ-u. Stanie się tak nawet 
wtedy, gdy fundacja zabierze ze sobą wszystkich uczestników. Obecnie mamy 95 osób w warsztatach 
terapii zajęciowej. Zadaniem ZAZ-u jest przygotowywanie uczestników do pracy w ZAZ-ie. Wejdziemy 
w tym zakresie we współpracę ze stowarzyszeniami prowadzącymi warsztaty na terenie powiatu. 
Obiecuję wam, że zrobię wszystko, aby mogło to ze sobą wspaniale współdziałać. Postawiono 
naprzeciw siebie oddział szpitalny i zakład aktywności zawodowej. Nie można stawić jedno przeciwko 
drugiemu. Trzeba zrobić wszystko, żeby to było razem i będzie razem. Zakład aktywności zawodowej 
jest mi potrzebny dla rozwoju Zespołu Szkół Rolniczych w Krzyżewie. Nie jestem z Warszawy, tylko 
z Kulesz Kościelnych. Państwo zawsze możecie mnie z tych słów rozliczyć i w oczy powiedzieć, że 
jestem kłamcą. Spotykamy się tu. Nikt stąd nie wyjeżdża. Będziemy się widzieć. Jak słowo zostanie 
złamane, to zawsze będzie jakaś okazja żeby się spotkać i przypomnieć tą deklarację. Do Krzyżewa 
telewizje dalej będą przyjeżdżać, tylko nie z programów interwencyjnych, a informacyjnych. Chcemy 
pokazać i dać przykład, że trzy jednostki publiczne potrafią ze sobą współpracować. Poprosił 
wszystkich ludzi dobrej woli, aby przestali opowiadać o tym, że ktoś chce zlikwidować tu ZAZ i wysyła 
osoby niepełnosprawne na bruk. Tak nigdy nie było i nie będzie. Najlepszym pracodawcą pod 
względem socjalnym jest pracodawca publiczny. Nie stać go na to, aby komukolwiek cokolwiek złego 
uczynić. Nie mówię, że inni pracodawcy są źli, ale nie można stawiać powiatu do roli czegoś 
najgorszego. W telewizji można wszystko pokazać, ale na pewno nie zdecydujemy się na 
odpuszczenie funkcjonowania tej placówki. Dopóki powiat jest za nią odpowiedzialny, dopóty tak 
będzie. Przedwczoraj dyrektor szkoły podpisał umowę z władzami fundacji przedłużającej jej 
funkcjonowanie w budynkach szkolnych na naszych warunkach. Fundacja nie zostaje na tym, co 
chciała, a na tym co my chcieliśmy i od dawna o tym mówiliśmy. Fundacja podpisała umowę. Nagle 
okazało się, że można było zgodzić się na takie warunki. Wcześniej nie było to możliwe, a teraz stało 
się to realne. Przez ostatni miesiąc zeszmacono moją osobę. Pan wójt mówi, że samorządowcy muszą 
mieć twardszą skórę. Mogę się na to zgodzić, ale jeśli ktoś ma chociaż odrobinę racji, to powinien do 
tego podejść w inny sposób. W tym momencie, gdybym miał złe intencje, to podziękowałbym 
fundacji za to, co zrobiła przez ostatni miesiąc. Gdyby chodziło tu tylko o fundację, to od 1 stycznia 
otrzymaliby zakaz wstępu do obiektu powiatu. Nie chodzi tu o fundację, a o pracujące tam osoby 
niepełnosprawne. Osoby niepełnosprawne znalazły się teraz w takiej, a nie innej sytuacji i nie 
powinny na tym ucierpieć. To fundacja jest organizatorem ZAZ-u i to ona odpowiada za to wszystko. 
Mieliśmy dobrą wolę i pozwoliliśmy na to, żeby fundacja została tam przez dodatkowe 8 miesięcy. 
W tym czasie ma znaleźć inne miejsce dla swojej działalności. Jeśli fundacja nie znajdzie innego 
miejsca, to wszystkie pracujące osoby niepełnosprawne będą miały dalej prace w ZAZ w Krzyżewie 
prowadzonym przez powiat. Do końca roku zostanie złożony wniosek do urzędu marszałkowskiego 
na 44 zatrudnione tam osoby. Wczoraj na sesji rady powiatu był marszałek województwa. Po sesji 
rozmawialiśmy na temat aktualnej sytuacji w Krzyżewie. Marszałek zobowiązał się do dalszego 
dofinansowania ZAZ-u w Krzyżewie. Finansowanie ZAZ-u wygląda w ten sposób, że 90 % daje PFRON, 
a 10% marszałek. Marszałek Kosicki jest człowiekiem honorowym i skoro dał takie słowo, to jestem 
pewny że go dotrzyma. Mając zapewnione dofinansowanie przyszłego ZAZ-u mamy bardzo duże 
prawdopodobieństwo, że nasz plan się zrealizuje. W przyszłym tygodniu wybieramy się do powiatu 
suwalskiego, gdzie powiat prowadzi zakład aktywności zawodowej. Chcemy porozmawiać o sprawach 
organizacyjnych i zasięgnąć doświadczenia od kolegów samorządowców. Dziś mogę powiedzieć, że 
przygotowując się do organizacji nowego ZAZ popełniłem błąd, że nie zaproponowałem pracy 
wszystkim instruktorom. Nie chciałem tego czynić, ponieważ miałem na myśli kierownictwo zakładu,  
z którym nie chcę dalej współpracować. Na tą chwilę nie wyobrażam sobie zmiany instruktorów 
procujących z osobami niepełnosprawnymi. W ostatnim czasie otrzymałem pismo od mieszkańców 
wsi Krzyżewo, którzy apelują do mnie o to, aby ośrodek dalej mógł funkcjonować w niezmienionej 
formie. Podejrzewam, że autor pisma mieszka w Krzyżewie, jest osobą pełnosprawną i pracuje w ZAZ.  
Zapytał,  czy na sesji jest sołtys wsi Krzyżewo? 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że w Krzyżewie nie ma sołtysa. 
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 Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński zagwarantował mieszkańcom Krzyżewa, że nie 
stracą na zmianie operatora ZAZ-u. Oświadczył, że w części budynku powstanie stacjonarny oddział 
rehabilitacji szpitala. Drugim naszym krokiem w rozwoju tej jednostki będzie staranie się o kontrakt 
na rehabilitację ambulatoryjną. Mieszkańcy tej gminy zamiast korzystać z rehabilitacji w Wysokiem 
Mazowieckiem, czy w Łapach będą mogli skorzystać z takiego świadczenia w Krzyżewie. Nie sądzę, 
aby ktoś na tym ucierpiał mając lepszy dostęp do opieki zdrowotnej i widząc rozwój tej placówki. Nie 
chcemy zniszczyć Krzyżewa, ale jeszcze bardziej podnieść jego rangę. Jeśli nam się to nie uda, to 
wyborcy nas ocenią. Będziemy się starać, jak najlepiej wykonać plan nakreślony przez radę powiatu. 
W całej tej sprawie jedyną zasługą fundacji jest zjednoczenie się wszystkich radnych powiatu, którzy 
jednomyślnie wsparli mój pomysł. Uważam, że idę słuszną drogą skoro mam 100 % wsparcie wśród 
przedstawicieli mieszkańców powiatu. Nie chcę spocząć tylko na takim poparciu, gdyż bardzo zależy 
mi na tym, aby samorząd gminy Sokoły i jej mieszkańcy wypowiedzieli się w podobny sposób. Wyraził 
nadzieję na poprawę wzajemnych relacji i większe zaufanie do realizowanych działań. Podkreślił, że 
nie zamierza nigdzie wyjeżdżać i dalej chce pracować na rzecz społeczności lokalnej. Poinformował, 
że po apelu do niepełnosprawnych pracowników zakładu w kwestii dalszego zatrudnienia do wczoraj 
chęć podjęcia pracy w ZAZ-ie prowadzonym przez powiat zgłosiło chęć 5 osób. Nie będziemy siłą 
zabierać fundacji osób niepełnosprawnych. Życzymy im powodzenia. W Krzyżewie z tymi, czy innymi 
osobami i tak powstanie ZAZ prowadzony przez Powiat Wysokomazowiecki. Na tą chwilę hipoterapia 
nie jest finansowana przez NFZ, ale mając tak duże zaplecze chciałby realizować tą usługę odpłatnie. 
Osoby niepełnosprawne pracujące przy koniach są nam niezbędne i bardzo potrzebne. W przyszłości 
jest tam duża szansa na zbudowanie ośrodka rehabilitacji na bardzo wysokim poziomie. Jeżeli 
wszystko pójdzie w dobrym kierunku, to za jakiś czas możemy pomyśleć tam o wykonaniu basenu. 
Musimy mieć na względzie to, aby ośrodek nie służył jakimś pojedynczym osobom, czy firmom, 
a zwykłym miejscowym ludziom. Przeprosił uczestników sesji za długą i momentami emocjonalną 
wypowiedź. Trudno jest trzymać nerwy, skoro prezes fundacji umawia się na merytoryczną rozmowę 
o przyszłości zakładu, a zamiast tego przychodzi z ekipą telewizyjną. Jakie są intencje takiej osoby 
i moje, który taką ekipę zaprasza bo nic nie mam do ukrycia? Co dały fundacji rozmowy w świetle 
jupiterów? Telewizja nagrywała naszą rozmowę przez 1 godz. i 15 min. Pan wójt również dotarł na to 
spotkanie. W telewizji pokazano kilka minut rozmów wyrwanych z kontekstu. Podziękował panu 
przewodniczącemu za możliwość zabrania głosu i publiczne wyjaśnienie sytuacji. Dla mnie nie ważne 
są wystąpienia telewizyjne, tylko mieszkańcy powiatu i gminy Sokoły. Przedstawił, że od samego 
początku miał taką intencję, aby fundacja dalej prowadziła ZAZ. Pomysł zakładał jedynie 
przebranżowienie hotelu na oddział rehabilitacji. W trakcie wyszły takie, a nie inne okoliczności, więc 
nie mogliśmy postąpić inaczej. Na spotkaniu w domu kultury wójt mówił, że skoro nie ma możliwości 
naprawienia małżeństwa, to trzeba rozwieźć się. Obecnie do tego rozwodu dochodzi. Warto wyjaśnić 
podstawy i przyczyny rozwodu, które nie leżą po stronie powiatu, a są spowodowane działaniami 
fundacji. Nie po to powiat inwestował w to miejsce pokaźne pieniądze, aby teraz w jakiejś 
perspektywie czasowej przekazywać je komukolwiek. Mienie w Krzyżewie chcemy wykorzystywać dla 
mieszkańców powiatu. Poczekajmy na dalszy rozwój sytuacji w Krzyżewie i wtedy będziemy oceniać, 
czy ktoś popełnił błąd, czy tego nie zrobił. Pod taką ocenę się poddaję i będę za nią rozliczony. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania do pana starosty? 

Pytań nie wniesiono. 
 Radny powiatu Leszek Mężyński oświadczył, że popiera wypowiedź pana starosty. Wszyscy 
radni powiatu mieli nadzieję na zazębienie ze sobą współpracy wszystkich instytucji funkcjonujących 
w Krzyżewie. Niestety życie pisze różne scenariusze. Od 40 lat pracuję w lokalnej polityce i zawsze 
miałem taką zasadę, aby gasić wszystkie konflikty. Wszyscy widzimy, ile w Polsce jest konfliktów. 
Powinniśmy zawsze dążyć do kompromisu. W każdej demokracji musi być dyskusja i spory. 
Chcieliśmy wyjść z sytuacji w Krzyżewie tak, aby wszystkie strony były zadowolone, ale skoro sprawy 
poszły tak, a nie inaczej, to nie ma wyjścia i musi dojść do rozwodu. Zaapelował o rozwód na 
dżentelmeńskich zasadach. Wiele osób uważa, że podczas rozwodu ludzie poznają się najlepiej. Jest 
to prawda. Życzymy sobie, abyśmy z tego konfliktu wyszli jak najmniej poobijani. 40 lat temu 
mieliśmy w Polsce stan wojenny. Przeżyliśmy ten ciężki czas. Wydawało się, że nie dojdzie w naszej 
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ojczyźnie do niczego podobnego. Tymczasem znowu mamy napięcia, które nie wiadomo do czego 
doprowadzą. Pracujemy w taki sposób, abyśmy coś razem tworzyli i nie niszczmy tego co już mamy. 
Konflikty w naszej lokalnej polityce nie są potrzebne. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że pan starosta bardzo szczegółowo odniósł się 
do zdarzeń, które mają miejsce w ostatnim czasie. Niezaprzeczalnym faktem jest to, że tak faktycznie 
wygląda sytuacja. Pan starosta podczas swojej wypowiedzi poruszył kwestię podjętego przez 
samorząd stanowiska odnośnie obecnej sytuacji w Krzyżewie. Za chwilę je odczytam. Poprosił, aby 
zwrócić uwagę, czy rada gminy i cały samorząd gminy Sokoły w czymkolwiek przekroczyli swoje 
uprawnienia albo czy cokolwiek nieodpowiedniego znalazło się w jego treści? Pan wójt odczytał 
stanowisko Komisji Rady Gminy Sokoły w sprawie dalszego funkcjonowania Zakładu Aktywności 
Zawodowej w Krzyżewie podjęte na wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji Rady Gminy Sokoły 
w dniu 23 listopada 2021 r., które stanowi załącznik nr 9 do protokołu i pokrótce w międzyczasie 
omówił okoliczności związane z powstaniem wszystkich ośrodków funkcjonujących na terenie gminy. 
Zwrócił uwagę, że momencie tworzenia się WTZ w Starych Raciborach samorząd gminy Sokoły 
przeznaczył z własnego budżetu ok. 400 tys. zł, aby pomóc Stowarzyszeniu Pomocy Szansa. Do tej 
pory nie pobieramy żadnego czynszu od tej organizacji pozarządowej, pomimo tego że prowadzenie 
warsztatów jest zadaniem własnym powiatu. Nie zostawialiśmy w potrzebie Stowarzyszenia Praca 
i Rozwój, które nadbudowując budynek po byłej Szkole Podstawowej w Dworakach-Staśkach znalazło 
się w sytuacji, że pomimo ulokowanych środków nie mogło wziąć kredytu na dalszy rozwój. Gmina 
wydzierżawiała stowarzyszeniu obiekt i mogła powiedzieć, że obowiązuje nas umowa i to jest wasz 
problem. Tak jednak nie zrobiliśmy. Wspólnie szukaliśmy optymalnego rozwiązania. Na podstawie 
ustawy o gospodarce nieruchomościami sprzedaliśmy stowarzyszeniu nieruchomość w użytkowanie 
wieczyste. Stowarzyszenie się na to zgodziło. Obecnie organizacja pozarządowa wnosi corocznie 
opłatę z tytułu użytkowania wieczystego i podatki. NZOZ MD Care zatrudnia obecnie 100 osób, które 
sprawują opiekę nad ok. 150 osobami. W przypadku CTR ZAZ w Krzyżewie nie wykładaliśmy 
pieniędzy, ale powstanie tego ośrodka było z naszej inicjatywy. Uważaliśmy, że należy coś zrobić, aby 
piękna, zabytkowa szkoła nie popadła w ruinę. Dzięki ogromnej pomocy i wielkim zaangażowaniu 
pana Norberta Krzykawskiego Prezesa Stowarzyszenia Pomocy Szansa udało się to zrobić. Doceniamy 
również wkład pracy pana starosty i całego samorządu powiatu, które pozyskało dofinansowanie 
i poniosło koszty związane z adaptację pomieszczeń pod CTR ZAZ w Krzyżewie. Gmina pomogła temu 
przedsięwzięciu doprowadzając do Krzyżewa kanalizację. Uważałem, że musimy sobie pomagać, bo 
razem służymy społeczeństwu. Nie można mówić, że ktoś jest mądrzejszy, a ktoś inny mniej 
rozgarnięty. Jestem bardzo wdzięczny, że takie inwestycje mogły tu powstać. W przypadku OREW-u 
również mieliśmy problem, bo doszło do sytuacji że trzeba było zmienić operatora. Podziękował panu 
staroście za pomoc przy zmianie operatora i zapoznanie wszystkich z kulisami trudnych decyzji. 
Pomimo trudnej sytuacji spotkaliśmy się w tym roku w kwestii dróg i chcemy partycypować 
w kosztach modernizacji i przebudowy dróg powiatowych na terenie gminy. Pan wójt dokończył 
czytanie pisma i podziękował panu staroście za odniesienie się do uwag. W tej chwili wiemy, jaka jest 
sytuacja, chociaż brakuje jeszcze ustosunkowania się do pewnych kwestii finansowych. Obiekt 
w Krzyżewie jest własnością powiatu. Nie mamy do niego prawa i nie uzurpujemy o nie, ale z uwagi 
na to że znajduje się on na terenie gminy, to w wielu aspektach nasze działania się zazębiają, tj. np. 
przejście osób niepełnosprawnych z WTZ do ZAZ. Cieszę się bardzo, że pan starosta wkalkulował takie 
działania, chociaż bardzo mnie zaniepokoiło stwierdzenie, że wójt ich inspiruje. Nigdy tego nie 
robiłem. Troszczę się o osoby niepełnosprawne, a nie o fundację. Starostwo ma pełne prawo 
dysponowania tą nieruchomością, gdyż jest ona własnością powiatu. Gmina chce tylko wyjaśnić 
pewne kwestie i uzyskać odpowiedź na nurtujące pytania. Jeżeli wszystko sobie wyjaśnimy, to oba 
samorządy będą zadowolone. Nie chcemy się sprzeciwiać, a nawet więcej jesteśmy zainteresowani 
pomocą i wsparciem działań. Pan wójt oświadczył, że nie ma w fundacji żadnych udziałów i w żaden 
sposób nie jest prywatnie związany z tą organizacją. Niektóre osoby zaczęły podnosić takie kwestie 
i jeśli będzie się to powtarzało, to wytoczę im sprawę sądową. Media zawsze szukają sensacji. 
Doświadczyłem tego w 2010 r., gdy w Obiektywie pojawił się reportaż o tym, że wójt Sokół ustawił 
przetarg na zakup samochodów pożarniczych i grozi mu za to 8 lat więzienia. W sądach odbyło się 11 
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rozpraw. Przez 2,5 roku musiałem tłumaczyć się przed sądami, że to nie prawda. Nie 
koncentrowałem się na mediach, a dokumentach które potwierdzały, że miałem rację i zostałem 
uniewinniony. W naszym przypadku powinniśmy zawalczyć o osoby niepełnosprawne, które do tej 
pory siedziały w domu, bo nikomu nie były potrzebne. Osoby te pracując w ZAZ otworzyły się na 
świat i coś zyskały. Nikt nie chce łatwo pozbywać się tego, co ciężko osiągnął. Należy zrozumieć 
niepokój tych osób i im pomóc. Powinniśmy współpracować z różnymi organizacjami. Pomimo 
niepowodzeń życiowych nie możemy odcinać się od świata. Wiele zadań samorządy nie są w stanie 
same realizować, dlatego zleca się je organizacjom pozarządowym. Powinniśmy ułożyć z nimi 
właściwe relacje i podpisać dokumenty zabezpieczające własny interes. Pan starosta dziękował 
przewodniczącemu, że mógł wypowiedzieć się na tej sali. U nas zawsze każdy ma prawo zabrać głos 
i powiedzieć to co myśli. W radzie mamy pana Marka Czajkowskiego, który jest bardzo dociekliwy. 
Wiele razy trzeba poświęcić mu mnóstwo czasu, aby sprawy zostały wyjaśnione i nie było 
jakichkolwiek niedomówień. Wolę mieć takiego człowieka w radzie, niż osobę która nie zabiera głosu, 
przyklaskuje, a faktycznie ma inne zdanie. Uważam, że skierowanie stanowiska nie było błędem, bo 
w samorządzie tak to działa, że debata publiczna jest jawna. Są zadawane pytania i po jesteśmy, aby 
udzielić na nie odpowiedzi i z każdego czynu się wytłumaczyć. To nie są nasze prywatne folwarki. 
Naszym obowiązkiem jest wyjaśnienie wątpliwości i rozmawianie z ludźmi. Po wygranej rozprawie 
sądowej poszedłem do adwokata, aby zapytać się czy jest sens dalej walczyć za niesłuszne oskarżenie 
z powództwa cywilnego. Adwokat odpowiedział, że nie ma sensu, ponieważ to że ludzie będą pana 
atakować, a pan musi się bronić jest wkalkulowane w stanowisko wójta. Gmina Sokoły nie ma wiele 
do powiedzenia w tej sprawie, ale łatwiej byłoby nam to wszystko zrozumieć, gdyby był jakiś schemat 
organizacyjny i przedstawione koszty adaptacji budynku. Deklaracje dyrektora szkoły i starosty nie co 
mnie uspokoiły. Nie chodzi tu o moje ambicje, tylko o to, aby to co tam jest nie zostało zmarnowane. 
 Radny Piotr Łapiński podziękował panu staroście za wyjaśnienie sytuacji. Obecnie jesteśmy 
już spokojniejsi o Krzyżewo. Sytuacja jest już opanowana i wymaga spokojnego podejścia do dalszych 
działań. 

Andrzej Raciborski Prezes GSW Krzewina zapytał, czy budynek po szpitalu w Ciechanowcu nie 
został sprzedany i co tam się teraz dzieje? 

Starosta Wysokomazowieckie Bogdan Zieliński odpowiedział, że lada dzień zostanie rozpisany 
przetarg na modernizację tego obiektu. Pozyskaliśmy na ten cel 8 mln zł z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. Gruntowny remont wymaga przeniesienia pacjentów. Trudno jest prowadzić 
prace z pacjentami w budynku, dlatego taka decyzja. 

Radny Marek Czajkowski podziękował panu staroście za obszerne wyjaśnienia i oświadczył, że 
samorząd gminy Sokoły będzie wspierał powiat wysokomazowiecki w jego działaniach. Rehabilitacja 
dla wielu mieszkańców wsi jest bardzo potrzebna. Przedstawił, że z własnego doświadczenia wie, co 
może zrobić właściwa rehabilitacja. Praca osób dla osób niepełnosprawnych jest potrzebna, ale 
dobrze że robi się coś dla osób z powikłaniami po covidzie i innych chorobach. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że jakiś czas temu mieliśmy spotkanie na temat 
szkoły wodorowej i doliny wodorowej, w którym uczestniczył pan dyrektor Iwan. Nie ukrywam, że od 
jakiegoś czasu prowadzę rozmowy z Ministerstwem Aktywów Państwowych na temat utworzenia 
w Krzyżewie Podlaskiej Strefy Zrównoważonego Rozwoju. Zakładam ewentualność przejęcia gruntów 
na ten cel albo uruchomienia tego w ramach SDOO. Uważam, że powinniśmy rozwijać się w tym 
kierunku i szukać nowych pomysłów na rozwój. W naszej gminie brakuje przemysłu, dlatego 
chcielibyśmy to zmienić. Zapytał pana starostę, jak to widzi i czy zamierza z nami współpracować 
w tym temacie? Jeżeli będzie zainteresowanie tymi projektami, to będziemy kontynuowali nasze 
działania. Na targowisku buduje się nowoczesny obiekt. Zdaję sobie z tego sprawę, że jest duże 
ryzyko, ale musimy je podejmować jeśli chcemy osiągnąć jakiś sukces. 
 Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński odpowiedział, że sam nie może podjąć decyzji 
i wypowiadać się na ten temat bez konsultacji z zarządem. Poprosił pana wójta o przekazanie 
dokumentów, wówczas zajmiemy stanowisko. Na posiedzenie zaprosimy dyrektora szkoły i będziemy 
razem rozmawiali na temat właściwych rozwiązań dla szkoły. Ponadto przedstawił, że 5 lat temu 
w umowie z fundacją zostało zapisane, że fundacja zapewni wyżywienie uczniom mieszkającym 
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w internacie. Fundacja zaproponowała tak wysokie stawki żywieniowe, że żadna szkoła na terenie 
powiatu takich nie ma. 

Andrzej Raciborski Prezes GSW Krzewina powiedział, że jest tym bardzo zdziwiony. 
Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński powiedział, że każda firma prywatna dba o swój 

własny interes. Kolejną sprawą jest kwestia dowozu uczniów do szkoły tym samym środkiem 
transportu, co niepełnosprawni. Prosiłem fundację o rozważenie takiej możliwości, ale uzyskałem 
odpowiedź, że fundacja nie jest tym zainteresowana. Nie da się współpracować z organizacją, która 
jest oporna. Pani kierownik na posiedzeniu w domu kultury tłumaczyła, że finanse fundacji są bardziej 
przejrzyste niż powiatu. Próbowała wmówić, że w samorządach konszachty są normalnością. Chociaż 
na sali było wielu samorządowców, to tylko ja zareagowałem na te pomówienia. Samorządy są 
prześwietlane na każdym kroku. Trudno jest porównywać finanse fundacji do finansów samorządów. 
Chyba jakiś naiwny człowiek mógłby uwierzyć w te brednie. Nasze intencje wobec fundacji nigdy nie 
były złe. Nie przypuszczałem, że dojdzie do sytuacji, iż będę musiał sam organizować ZAZ. Władze 
fundacji swoim działaniem zmusiły nas do tego. Postanowiliśmy to zrobić między innymi ze względu 
na osoby niepełnosprawne, aby pokazać że powiat może prowadzić ZAZ. W powiecie suwalskim 
funkcjonuje ZAZ prowadzony przez powiat. Jesteśmy umówieni ze starostą suwalskim i dyrektorem 
tegoż ZAZ-u na spotkanie. Pan wójt mówił o kwestiach organizacyjnych. Mamy na to czas do końca 
roku, ale już teraz przygotowujemy się do przejęcia ośrodka. Dopiero po przygotowaniu wniosku 
poznamy szczegóły. Na tą chwilę sprawa jest jeszcze zbyt świeża i trochę nas zaskoczyła, aby mieć 
wszystko przygotowane w 100 %. Wszystkie osoby niepełnosprawne i większość część osób 
pełnosprawnych będzie miała zagwarantowaną pracę w ZAZ prowadzonym przez powiat. Nie mam 
osób na podmianę, którzy z marszu przejmą zadania poprzedników. Mogę pomyśleć o nowym 
kierowniku, gdyż z panią Turosieńską nie wyobrażam sobie możliwości dalszej współpracy. Samorząd 
jest po to, aby ze sobą rozmawiać, ale jeśli niektórzy ślepo idą za fundacją nie słuchając racji powiatu, 
to trudno jakoś razem normalnie współpracować.  

Andrzej Raciborski Prezes GSW Krzewina powiedział, że czasami decyzje trzeba przemyśleć 
i nie wstydzić się je zmienić. Zapytał, czy szpitalem w Wysokiem Mazowieckiem trzeba tak wybitnie 
zarządzać, że zostało zatrudnionych aż trzech dyrektorów? Coś jest nie tak, bo albo się oszczędza, 
albo mówi się w oczy, że żyjemy bardzo bogato. 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński powiedział, że tego typu pytania są ciosem 
poniżej pasa.  

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski przypomniał, że wczoraj na sesji rady powiatu 
padło to samo pytanie ze strony radnego powiatu. 

Starosta Wysokomazowiecki Bogdan Zieliński oświadczył, że odniesie się do tego w innych 
okolicznościach. 
 Dyrektor ZSR w Krzyżewie Rafał Iwan poinformował, że chciałby odnieść się do spotkania na 
temat szkoły wodorowej i rolniczej doliny wodorowej w Krzyżewie. Przedstawił, że uczestniczył 
w spotkaniu, na którym była poruszana ta tematyka. Już wtedy miałem, co do tego pewne uwagi. 
Mówi się o organizacji przemysłu na terenie Krzyżewa, ale pod względem technicznym jest to bardzo 
trudne do zorganizowania. Wodór miałby być produkowany w procesie hydrolizy, a więc do tego 
potrzebna jest woda. Na spotkaniu zadałem pytanie, skąd wziąć wodę? Niestety ta woda kosztuje. 
PGW Wody Polskie nie jest zainteresowane tym, aby woda była rozszczepiana i był z niej 
produkowany wodór. Na spotkaniu zasugerowałem, że najlepszym miejscem na terenie powiatu do 
prowadzenia takiej działalności są tereny w pobliżu mleczarni Mlekovita. Jest to miejsce 
przemysłowe, gdzie te paliwo miałoby możliwość być właściwie zagospodarowane i służyłoby tej 
jednostce. Od strony technicznej jest to niekoniecznie możliwe i wykonalne do przeprowadzenia. Na 
spotkaniu padały hasła związane z utworzeniem szkoły wodorowej w Krzyżewie. Jestem też w jakimś 
zakresie formalistą. Muszę funkcjonować w obszarze prawnym. Czegoś takiego jak szkoła wodorowa 
nie ma. Nie ma podstawy prawnej, aby coś takiego organizować. Jest możliwość utworzenia szkoły 
odnawialnych źródeł energii, która była już w Krzyżewie prowadzona, ale nie spotkała się z dużym 
zainteresowaniem uczniów.  Zaproponowałem uczestnikom spotkania, że byłbym zainteresowany 
przeprowadzeniem naboru do szkoły o kierunku odnawialne źródła energii, ale potrzebuję bazy 
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dydaktycznej. Nie chce być niekompetentny w tym zakresie i uczyć czegoś do czego nie mam 
przygotowania. Jeżeli byłby fundusze na zorganizowanie bazy dydaktycznej, to bylibyśmy tym 
zainteresowani. Tworzenie fikcyjnego tworu tylko dla idei, mija się z jakimkolwiek celem. Dla 
dalszego rozwoju szkoły w Krzyżewie widzę możliwości w rolnictwie. Mam obok dyrektora, który chce 
ze mną współpracować. Wspólnie mamy pomysł na pielęgnowanie i rozwijanie rolnictwa. Już 
podjęliśmy wspólne działania. Nasi uczniowie korzystają z bazy dydaktycznej zorganizowanej w stacji. 
Jest to tylko kwestia dobrej woli. W szkole powstanie kierunek o profilu technik masażysta, a nie jakiś 
inny fizjoterapeuta tylko dlatego, że nie ma podstaw programowych, aby uczyć w tego typu 
kierunkach. Dla mnie osobiście lepiej byłoby otworzyć technikum fizjoterapeuty, bo potem można 
byłoby kontynuować to na studiach. Nie można tego zrobić, bo nie ma na to podstawy programowej. 
Nie jest to moja wina, czy starosty, a ustawodawcy że stworzył takie, a nie inne warunki. Możemy 
operować tylko w takim zakresie, na co pozwala nam prawo. Szkoła wodorowa nie może normalnie 
funkcjonować. Rozmawialiśmy z zainteresowanymi, aby organizować spotkania, kursy i szkolenia dla 
uczniów szkoły i grona zainteresowanych, na których można byłby propagować ideę. Takie 
rozwiązanie jest słuszne i jak najbardziej właściwe, ale na zasadzie kształcenia nieformalnego. 
 
Ad. 5. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że od początku kadencji prowadzimy rozmowy na 
temat budowy bloków mieszkalnych. Wiele samorządów realizuje komercyjne projekty. W takim 
przypadku budową zajmuje się deweloper, a zainteresowany musi mieć sporą ilość pieniędzy. Drugą 
możliwością są mieszkania komunalne. Istnieje możliwość pozyskania dotacji na takie budownictwo 
w wysokości 80 %. Trzecią możliwością jest społeczna inicjatywa mieszkaniowa, którą omówi doradca 
ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości Sp. z o.o. pan Paweł Krassowski.  

Paweł Krassowski doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości 
Sp. z o.o. poinformował, że Gmina Sokoły podjęła decyzję o przystąpieniu do społecznej inicjatywy 
mieszkaniowej. Samorządy współtworzące KZN Podlaskie obecnie składają wnioski do rządowego 
funduszu rozwoju mieszkalnictwa.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski powiedział, że gmina Sokoły złożyła już taki wniosek. 
Paweł Krassowski doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości 

Sp. z o.o. poinformował, że na początku przyszłego roku zostanie powołana spółka i przystąpimy do 
realizacji inwestycji. Lada moment rozpoczniemy procedowanie umowy spółki. Czekamy na pozostałe 
samorządy składające wnioski. Na ukończeniu są prace KZN w województwie podlaskim. Poprosił 
o pytania. 
 Radny Piotr Łapiński powiedział, że polityka mieszkaniowa powinna być ważnym elementem 
polityki każdego samorządu. W obecnych czasach mieszkania są trudno dostępne dla wielu osób ze 
względów finansowych. Zapytał, czy mieszkania będą adresowane do mieszkańców, których nie stać 
na zakup, a mają zdolność czynszową?  

Paweł Krassowski doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości 
Sp. z o.o. odpowiedział, że tak. Będą to mieszkania społeczne. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, czy będzie możliwość zagospodarowania tworzonych mieszkań 
komunalnie? W naszej gminie, podobnie jak w innych samorządach, mamy deficyt mieszkań. Zdarzają 
się różne sytuacje rodzinne i nieszczęścia losowe, tj. wybuch gazu. Zagospodarowanie mieszkań pod 
cele komunalne byłoby dla nas bardzo ważne. 

Paweł Krassowski doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości 
Sp. z o.o. odpowiedział, że takie rozwiązania stosują niektóre samorządy. Gmina dopłacając różnicę 
w czynszu będzie mogła wykorzystać mieszkanie społeczne do celów komunalnych. O tym, jak będzie  
wykorzystane mieszkanie społeczne, będzie decydowała rada gminy. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, czy taka możliwość będzie? 
Paweł Krassowski doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości 

Sp. z o.o. odpowiedział, że tak. 
Radny Piotr Łapiński zapytał, czy będzie możliwość wykupu takiego mieszkania na własność? 
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Paweł Krassowski doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości 
Sp. z o.o. odpowiedział, że przygotowywana nowelizacja ustawy przewiduje możliwość wykupu 
mieszkania po 15 latach od momentu wybudowania mieszkań. 

Radny Piotr Łapiński zapytał, jak wygląda realizacja programu w województwie i kraju? Jak 
duże jest zainwestowanie tym programem? Jak wygląda współpraca gminy z KZN pod względem 
finansowym? 

Paweł Krassowski doradca ds. budownictwa społecznego Krajowych Zasobów Nieruchomości 
Sp. z o.o. odpowiedział, że cały projekt odbywa się poza budżetem gminy. Gmina wystąpiła już 
o pierwszą transzę środków w wysokości 3 mln zł na objęcie udziału w nowotworzonej społecznej 
inicjatywnie mieszkaniowej. Na terenie kraju mamy obecnie powołanych 19 społecznych inicjatyw 
mieszkaniowych. Do wczoraj 10 samorządów z terenu województwa podlaskiego złożyło wnioski. 
Czekamy na kolejne. Współpracujemy z 15 samorządami w tym zakresie. Montaż finansowy był 
kilkakrotnie przedstawiany. Wiodącym funduszem jest fundusz dopłat, który będzie finansował 
bezzwrotnie część z inwestycji w poszczególnych gminach. Oprócz tego będzie wymagana 
partycypacja mieszkańców zainteresowanych zasiedleniem mieszkań. Zgodnie z przepisami wkład 
mieszkańców w tą inwestycję powinien być na poziomie 20 %. Gmina Sokoły ma przeznaczony na ta 
inwestycję. W tym momencie nic nie stoi na przeszkodzie, aby w przyszłym roku ogłosić przetarg na 
wykonanie dokumentacji tej inwestycji. 

 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że projekt jest rządowy. Gmina Sokoły wnosi do 
projektu działkę komunalną przy ul. Tykocińskiej w Sokołach. 
 
Ad. 6. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia stawek 
podatku od nieruchomości. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

określenia stawek podatku od nieruchomości. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia stawek podatku 

od nieruchomości, stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXV/171/2021 

w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości, stanowi załącznik nr 11 do protokołu 
 

2) 
Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2021 r. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie gminy na 2021 r. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2021 r., stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Wiceprzewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XXV/172/2021 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 r., stanowi załącznik nr 13 do protokołu 
 
3) 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że projekt uchwały w sprawie 
Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na 2022 rok został szczegółowo omówiony na posiedzeniu komisji. Zapytał, czy są pytania lub uwagi 
do tego projektu uchwały? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 

Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
na 2022 rok. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 10 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 1 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Programu współpracy 

Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 rok, stanowi 
załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXV/173/2021 
w sprawie Programu współpracy Gminy Sokoły z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2022 rok, stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

 
4) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę 

w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 
16 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXV/174/2021 
zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Sokoły, 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu 
 
5) 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Wojciecha 
Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 
uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały.  
W głosowaniu wzięło udział 11 radnych: 

 głosy za: 11 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XXV/17/2021 
zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stanowi załącznik nr 19 do protokołu 
 
Ad. 7. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski zaproponował przesunięcie punktu na kolejną sesję. 
 Radni przez aklamację wyrazili zgodę na zmianę w porządku obrad. 
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Ad. 8. 
1) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że na posiedzeniu komisji została poruszana 
sprawa terminu odbioru nowopowstałej ulicy w Sokołach. Po konsultacji tej sprawy z proboszczem 
zdecydowaliśmy, że odbiór ul. Ks. Biskupa Stanisława Stefanka odbędzie się w drugiej połowie 
grudnia br. 

Radny Marek Czajkowski zapytał, czy byłaby możliwość zorganizowanie odbioru nowej ulicy 
w Sokołach i drogi w miejscowości Czajki w tym samym terminie? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że porozmawiamy o tym po sesji. 
2) 

Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował państwu radnym za zajęcie stanowiska wobec 
sytuacji w Krzyżewie. Podjęte stanowisko zmobilizowało pana starostę do przyjazdu na sesję 
i ustosunkowania się do naszych wątpliwości wobec wprowadzanych zmian. Dobrze, że wszystko 
zostało wyjaśnione. Liczymy na współpracę z powiatem i będziemy wspierali starostę w działaniach. 
Chcemy iść do przodu, bo od niektórych działań nie ma odwrotu. Rozmowy są potrzebne, bo jeśli nie 
ma rozmów, to powstają niepotrzebne wątpliwości. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
3) 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zgłosił potrzebę wykonania remontu drogi we wsi 
Porośl-Kije. Droga jest wąska, pobocza są połamane. Ruch drogowy jest bardzo trudny zwłaszcza przy 
mijaniu się z ciężarówkami. Poprosiło podjęcie działań. 
 Sołtys wsi Porośl-Kije Tadeusz Brzozowski poparł wniosek przewodniczącego rady. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił sołtysa o złożenie formalnego wniosku, wówczas 
zrobimy zdjęcia i udokumentujemy sprawę. W kolejnym etapie przekażemy tą dokumentację firmie 
realizującej inwestycję przy kolei i zobowiążemy ją do poprawy drogi, którą zniszczyli budując drogi 
dojazdowe przy linii kolejowej. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski powiedział, że mieszkańcy zaczęli sami zasypywać 
dziury w drodze. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że po sesji pojedzie na tą drogę i zobaczy, jak 
wygląda sytuacja. 
4) 

Radny Marek Czajkowski poprosił o dwie wywrotki gruzu na naprawę nawierzchni ul. Wygoda 
w Sokołach. 

Radna Jadwiga Sieniawska przedstawiła, że podczas wykonywanych prac był zerwany asfalt, 
teraz trzeba było tam nawieźć tłucznia i to poprawić. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że przez ul. Wygoda przejeżdżają ciężarówki 
z ciężkimi ładunkami i niszczą drogę.  

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska poinformowała, że ogłosiliśmy 
zapytanie ofertowe na wykonanie 350 mb. nawierzchni asfaltowej na ul. Wygoda w Sokołach. 
Kosztorys inwestorski wykonania tego zadania opiewał na kwotę 35 tys. zł. Otrzymaliśmy dwie oferty 
na: 82 tys. zł i 123 tys. zł. Z uwagi na kilkakrotne przekroczenie ceny kosztorysowej postanowiliśmy 
unieważnić to postępowanie i przygotowujemy się od ogłoszenia kolejnego. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że na zaproszenie do składania ofert na 
rozbudowę sieci kanalizacyjnej w Kruszewie-Wypychach odpowiedziało 12 oferentów. Kosztorys 
inwestorski był  na 70 tys. zł. 

Kierownik Ref. Rozwoju Gospodarczego Bożena Perkowska przedstawiła, że najtańsza oferta 
była na 44 tys. zł, a najdroższa na 141 tys. zł. 
 Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski powiedział, że rozrzut cenowy jest bardzo 
duży.  
 Radny Marek Czajkowski poprosił, aby nie czekać na przetarg i jak najszybciej poprawić tą 
drogę.  
 Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że jeszcze dziś zleci naprawę nawierzchni. 
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Ad. 9. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 14:10 zamknął obrady XXV 
sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował: 
Wojciech Maleszko      Przewodniczący Rady  
 

Krzysztof Grabowski 


